
BRM 0063-3/16/04

Protokól Nr 16 / 04

z posiedzenia Komisii OéwiatY,

Kultury, Zdrowia i Opieki Spolecznei

odbytego w dniu 19 lutego 2004 roku

Posiedzenie komisji rozpoczqlo sig o godz. 1100. Uczestniczyli w nim: Radni

(w skladzie wg listy stanowiEcej zalqcznik do niniejszego protokotu), Burmistrz:

Leszek Kapcia, Z-ca Burmistrza: S. Nowak, Kierownik Gminnego Zespotu Obstugi

Szkól i Przedszkoli: Jan Robak ijego pracownik, Naczelnik Wydz. OSwiaty, Kultury,

Sportu i Promocji: M. Koémider wraz z pracownikiem: M. Chudzikiem

Komisja rozpoczqla posiedzenie wg nastgpujqcego porz4dku obrad:

Proponowany porzqdek obrad :

1. Wybór wiceprzewodniczqcego Komisji.

2. Plan dziatalnoéci klubów sportowych w gminie.

3. Analiza projektu budZetu Miasta i Gminy na 2004 r. pod kqtem oéwiaty.

4. Analiza materialów na sesjg.

5. Sprawy róZne.

Zastgpca Przewodniczqcej Komisji Jan Ziqbiriski rozpocz$ posiedzenie

od przywitania wszystkich. Nastqpnie zarzqdzll wybór zastgpcy przewodniczqcego.

Komisja dokonala wyboru zastgpcy przewodniczqcego. Radni zaproponowali P.

H atn eg o. P rzewod n iczqcy zarzqdzil glosowa n i e :

za - 8 gtosów

przeciw - 0

wstrzymalo siq - 0

P. Hatny zostal ogloszony zastgpcq przewodniczqcego Komisji.

Kom isja r ozpoczqla dyskusj g dotyczqc4 d ziata I noéci kl u bÓw sportowych.

p. przewodnicz4cv: zwrócil siq z zapytaniem do P. Koémidra, jak wyglqdajq wydatki

na kluby sportowe.



P. Koémider oéwiadczyl, 2e kaldy klub rozlicza siq na koniec roku ze swoich

wydatków, zgodnie z umowA podpisanE przez Burmistrza i klub. Sq to ogromne iloéci

rachunków i nie sposób ich wszystkich doktadnie sprawdzió.

p. Hatnv: My jako radni powinniémy poznaó informacjq na co sE wydatkowane

pieniqdze dla Naprzodu, aby odpowiedzieÓ mieszkancom, ktÓrzy nas pytaj4; nie

musimy znaó szczególów, ale powinniémy zostaó zaznajomieni np. ile wynosi

delegacja sgdziowska w Naprzodzie, a ile w Piaskowiance.

W zwi4zku z powyaszym poproszono pracownika Wydziatu OSwiaty, Kultury i Sportu

P. Chudzika, który przedstawit wysokoéó przyznanych dotacji dla klubów

sportowych:

Naprzód - 65. 000 zl. ( bez érodkÓw z funduszu antyalkoholowego ),

Piaskowianka - 25.000 zl.,

Zryw Skroniów 18.000 zt.

Jeéli chodzi o Naprzód i Piaskowiankq, to proporcje wydawania Srodków finansowych

sq bardzo podobne. Najwigkszq czqéó pienigdzy pochtaniajq: wynagrodzenia

trenerów, diety zawodników, delegacje sqdziowskie, a takZe wydatki rzeczowe na

napoje, positki podczas wyjazdów, zakup paliwa, utrzymanie budynków i stadionu.

S4 to glówne wydatki ponoszon e przez te kluby.

Jeéli chodzi o pozostale kluby, to wszystkie zaimuiq siQ organizacjq imprez

masowych na terenie miasta Jgdrzejowa Do tych klubów nale2q'.

- Szkolny Zwiqzek SPortowY,

- NauczycielskieTowarzystwo Sportowe,

- Liga Obrony Kraju,

- TKKS Azymut,

- Klub Olimpiad Specjalnych ,,Strzata",
- Uczniowski Migdzyszkolny Klub Sportowy,,Nadir",

- Klub Ptywacki ,,Orka",
- Klub BrydlaSportowego,,Sprinter",

- Ludowe Kluby SPortowe.

Szczególowe informacje dotycz4ce tych klubów w 2003 r. sE zawarte w materialach,

jakie Pañstwo posiadacie.

p. Hatny: Interesowalaby nas kwota wynagrodzenia trenerów i wysokoéó delegacji

sgdziowskich.
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P. Chudzik zobowiqzal sig, 2e na nastgpne spotkanie Komisji przygotuje takie

sprawozdanie.

Na tym zakoítczono dyskusjq dotyczqcq dziatalnoéci klubów sportowych.

Poproszono P. Robaka - kierownika Gminnego Zespolu Obstugi Szkól i Przedszkoli

inaczelnikaWydzialu P. Koémidra, abydokonalianalizy projektu budZetu pod kEtem

oéwiaty.

P. Przewodniczacv odczytal pismo jakie wptynglo na rgce P. Przewodniczqcej Rady

Miejskiej od dyrekcji Gimnazjum nr 1 w Jqdrzejowie z proébq o zabezpieczenie

w budzecie érodków pienigznych w wysokoéci 60.000 zl., które sq niezbgdne

do wykonania zaplanowanych zadan.

Po odczytaniu tego pisma P. PrzewodniczEcy zwrócil sie do naczelnika

P. Koémidra z zapytaniem, czy zeczywiScie, jak wynika z pisma, s4 sytuacje takie,

jak opisane przez Gimnazjum nr 1, aby dach na tyle przeciekal, ze kapie na gtowy

uczniów.

P. Koémider: O takich sytuaciach nie slyszalem.

P. Hatnv zwrócil siq z zapytaniem do P. Robaka, czy z tych pieniQdzy, które zostajE

jest moZliwy remont szkoty.

P. Robak: Dla orientacji podam ,2e w roku ubiegtym mieliémy 58.000 zl. na wszystkie

sprawy remontowe szkó|, przedszkoli itp. Wedlug tych danych, które zebraliémy, co

do potrzeb remontovvych naszych placówek kwota ta opiewa na 71.000 zt. plus

58.000 zl. przedszkola - tazem 1.469.000 zt.

P. Robak wymienit kilka szkó|, a lak2e przedmioty remontów w tych placówkach.

P. Przewodniczacy poprosil P. Robaka o przedstawienie pisma, które zostalo

skierowane do Komisji.

P. Robak: Do tej pory gmin a otrzymywala dotacje celowe m.in. Na wyprawki szkolne,

fundusz éwiadczen socjalnych dla emerytowanych nauczycieli.

Na 2004 r. dotacji nie bgdzie.

Nastqpnie P. Robak przedstawit i omówil szczególowy wykaz materialów do projektu

budZetu na 2004 r. ( co stanowi zalqcznik do niniejszego protokolu ). Po czym

przystqpil do streszczenia pisma skierowanego do P. Burmistrza Miasta Jqdrzejowa,

w którym Gminny Zespót Obslugi Szkót i Przedszkoli w Jqdrzejowie zwraca siq

z proébE o ujgcie w planie finansowym na rok 2004 érodków, które byty dotychczas

pzyznawane dla Gminy Jqdrzejów jako dotacje celowe ( pismo to stanowi zalqcznik

do niniejszego protokofu ).



P. PrzewodniczAcy: Komisja zloZyla wniosek o uwzglgdnienie w budZecie na rok

2004 kwot podanych w rozdziale 80.195 S 3030, w rozdz.80.195 S 4440, wrozdz.

85.495 S 4440.

P. Burmistrz Kapcia: Projekt budZetu juz jest i myélg, Ze wszystkie potrzeby byty

uwzglgdnione. To, 2e 12 lutego Gminny Oérodek Obslugi Szkót i Przedszkoli

wystqpuje z wnioskiem, to jest za pó2no.

P. Przewodnicz4cv: Proszg przedstawió P. Burmistrzowi dlaczego tak pó2no zglosil

siq Pan ztym wnioskiem?

P. Robak: Dlatego, 2e w grudniu dopiero pojawit siq temat, ze jednostki samorzEdu

terytorialnego na 2004 r. powinny przewidzieó dotacje celowe na poziomie roku

2003.

Z Ministerstwa Finansów otrzymaliSmy zapis, 2e w subwencji oéwiatowej bgdzie sig

mieécit równieZ fundusz éwiadczen socjalnych dla emerytowanych nauczycieli. Nie

byfo zadnych zapisów w jakiej wysokoéci, dopiero pó2niej pojawila sig informaqa,2e

na rok 2004 wysokoéó érodków pienigZnych bgdzie na poziomie roku 2003.

Wczeéniej dostawaliémy odrgbnq dotacjq celowq z Urzqdu Wojewódzkiego.

P. Przewodnicz4cv: Wniosek z tego przykry,2e w ostatniej chwili ktoé z góry narzuca

na nas obowiqzki, trudno sobie wyobrazió, 2e P. kierownik Robak mógl to wczeéniej

przedstawió, skoro nie byto ku temu wytycznych.

P. Wójcik: Jak P. kierownik widzi zaoszczqdzenie tych kwot w ciqgu roku, Zeby

zostalo na zabezpiecze n ie n iektó rych wyd atków.

Czy Pan realnie widzi takq mozliwoéó?

P. Robak: Ja takiej mo2liwoSci nie widzq.

ChcA jeszcze raz powtórzyó, 2e wszystkie dotacje celowe ubieglorocznego planu

finansowego wynosity 16.665.622 zl., to na rok 2004, gdybyémy doliczyli fundusz

éwiadczeñ socjalnych emerytowanych nauczyciel i wyprawki dla uczniów klas

pieruuszych, to wynositoby to 16.722.444 zl.

P. Biafu: Z tych wywodów wynika niezbicie, 2e zostaty nalozone na samorz4dy

obowiqzki , ale z prasy i telewizji doszly mnie sluchy, 2e Minister mówita, 2e obowiqzki

zostanq naloZone na samorzqdy, ale one z kolei zostanq dofinansowane. Jeéli by tak

mialo byó, to nie widzq zadnego problemu. Chyba, 2e P. Burmistrz powie, 2e

obowiqzki zostaly naloZone, a pieniqdzy na to nie ma.
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P. Burmistrz zakomunikowal, 2e olrzymal pismo z takimi samymi informacjami jak

P. kierownik Robak i nie widzi moZliwoéci pozyskania dodatkowych érodków

na oéwiatq oprócz tych, co zostaly zaplanowane w budZecie'

Komisja rozpoczqla dyskusjq dotycz4cq moZliwoéci zredukowania wydatków

zwiqzany ch z utrzy ma n i e m p I a cówe k o Swi atowyc h .

P. Hatny: Trudno rozwiqzaó problem oéwiaty skoro P. kierownik Robak prosi

oprzydzial érodków, gdyZ érodki jakie zostaty przeznaczone na oéwiatq wprojekcie

budZetu sqza male, natomiast P. Burmistrztt¡tierdzi, 2e ich nie ma.

Pracownik Zespolu Obstugi Szkól i Przedszkoli: Nie jesteémy w stanie zmniejszyÓ

wydatków. Jezeli budzet jest na poziomie roku ubiegtego i dodatkowo nic wigcej nie

dostajemy na remonty, choó szkoty wystgpujq z wnioskami o érodki remontowe.

P. Hatnv: Pozwolilem sobie wliczyó koszt utrzymania pracownika oówiaty

i wywnioskowalem, ze jest to niemoZliwe, aby zaoszczqdziÓ na pensjach.

Zastanawia mnie tylko jedno, czy wydatki na administracjq samorzEdowE se na tym

samym poziomie, co w roku ubiegtym.

P. Ptasznik skierowala pytanie do naczelnika Koémidra, czy ma jakqé koncepcjq

oszczgdnoéciowq, czy uwala, 2e jest to niemoZliwe.

P. Koémider: Oszczqdnoéó takq widzg w racjonalizaqi sieci szkolnej, nie ma innej

mo2liwoéci.

P. Przewodniczacv: Chciatbym, abyémy przeszli do obrad najblizszej sesji rady,

a mianowicie do punktu 8, 9, 10 dotyczEcego tzw. rai¡onalizacji sieci szkó|. Glównq

przesfankq tych dziatari miaty byó czynniki ekonomiczne. Komisja pracowala dlugo

i prgznie opracowata wnioski, choó wcale nie uwa2am,2e w 100% mieliémy racjq.

Boli mnie tylko to, 2ete osoby, które obdarzyly nas zaufaniem, abyémy w tej Komisji

pracowali, teraz wszystko krytykuj4 i rujnuj4.

W moim przekonaniu, patrzqc na czynnik ekonomiczny, najpetniejsza racjonalizacja

jest w sytuacji, kiedy klasy l-lll z Zagaja sq przeniesione do szkoty do Wqglenca

w tym funkcjonujEcym wymiarze klas. Natomiast dzieci z klas lV-Vl w t-ysakowie

sq przeniesione w ramach funkcjonuj4cej szkoty l-Vl w Potoku Wielkim. Od pewnego

czasu widzg zamieszanie w tym wszystkim. lwidzg, 2e czynnik ekonomiczny jest

wa1ny. Reorganizacja szkoty w t-ysakowie nie jest zwiqzana z czynnikiem

ekonomicznym, lecz z bazqlokalowq.



Proszg mi powiedzieó P. Burmistrzu i P. naczelniku, gdzie jest tutaj czynnik

ekonomiczny, jeéli szkolq przenosi sig z jednego miejsca na drugie z tymi samymi

kwotami?

P. Burmistrz Kapcia: Przy tego typu decyfach, oprócz czynnika ekonomicznego,

naleZy wziqó pod uwage czynnik ludzki, a po spotkaniu w t-ysakowie wyra2nie

wynika, 2e zmusió rodzica do tego Zeby przeniósl dziecko do Potoka, jest naprawdg

trudno, bo musi to byó zgoda i wola rodziców.

Odbywaj4 siq nadal spotkania zwiqzane z przekonaniem rodziców do naszego

projektu, a mianowicie stopniowe ograniczanie stopnia organizacyjnego w t-ysakowie

i zwigkszanie w Wqgleñcu. Natomiast najlepszym rozwiqzaniem jest polqczenie

wszystkich dzieci z Zagaja i t-ysakowa do Wqgleñca.

Z-ca Burmistrza P. Nowak: Bralem udzial w spotkaniach ze spolecznoéciq z ZagSa

i t-ysakowa. Zaga¡e jednogtoénie, wiedzqc, 2e ma zerowe szanse do jakichkolwiek

sprzeciwów co do dalszego utrzymania szkoly, zadeklarowalo przeniesienie dzieci do

szkoNy wiejskiej w Wgglencu.

Natomiast na spotkaniu w t-ysakowie, na pierwszE propozyqe tj. przeniesienia klas

l-lV do Potoka, wywolalo émiech i krzyki, drugq ewentualnoéciq bylo przeniesienie

tych klas do Wggleñcawraz z P. dyrektor itq propozycjg przyjgto lagodniej.

P. Przewodniczacv: Bratem udzial w tych spotkaniach. Co do Zagaja, to siQ

zgadzam, natomiast, co do t-ysakowa, to protokól z zebrania precyzje,

2e mieszkañcy nie mieli zadnych wniosków, jedyny wniosek, to ,,...nie ruszaó ich

szkoly..."

Rzeczywiécie, nie zgodzili siQ na przeniesienie dzieci do Potoka, ale gdyby

wspomniano szkolg w Wggleñcu, równiez nie zgodzono by sig na to. Ale skoro

P. Przewodnicz4ca zaproponowala przeniesienie szkoty z nauczycielami i P. dyrektor

do Wggleñca, to wszyscy zaczqli sig nad tym zastanawiaó. Nalezy zdawaó sobie

sprawe, 2e to nie s4 równe szanse dla tych dwóch szkót. Kiedy przenosimy calq

kadrg i érodki finansowe z budzetu na innq placówkg, to naleZy sobie zdaó sprawq,

ze wtedy bgdzie wigksza przychylnoSó rodziców.

P. Ptasznik: Jakq mamy pewnoéó, 2e z nowym rokiem szkolnym rodzice uczniów

klasy lV-Vl w t-ysakowie nie dadzq dzieci do szkól w Jgdrzejowie?

P. Burmistrz: Nie mamy 2adnej pewnoéci, gdyz to rodzic decyduje o tym.

6



P. Przewodnicz4cv: Panie Burmistrzu proszg bardzo ostroZnie podchodzió

do tematyki organizacji klas lV-Vl w Wqglencu. Proszq równieZ o ustosunkowanie sig

Komisji co do uchwal dotyczqcych reorganizacji sieci szkó|.

P. Hatny: Czy szkola w t-ysakowie wraz z klasami l-lll ma szansQ w kolejnych latach

siq utrzymaó?

P. Koémider: Tak, ma szansq. Obecnie jest okolo 35 dzieci

P. PrzewodniczEcy zakomunikowal, Ze temat reorganizacji szkól Komisja przeklada

na nastqpne posiedzenie.

Komisja zajqla sig analizq projektu budZetu na 2004 r. w ogólnym aspekcie.

P. Przewodnicz4cy zwrócil siq do P. Burmistrza z zapytanie, czy sE jakieé zmiany

w projekcie budZetu, ewentualnie jakieé autopoprawki.

P. Burmistrz: Nie ma zadnych zmian,alezbieram wnioski zkaldej komisji ibqdq sig

do nich ustosunkowywal.

W dniu wczorajszym na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej padaty pewne propozycje.

Ja prosilem, Zeby nie zmieniaó projektu budzetu, jedynie wewnqtrz mo2emy zrobiÓ

niewielkie korekty i przesuniqcia érodków.

P. Burmistrz wymienil niektóre z wniosków Komisji Rewizyjnej, jakie padty

na ostatnim posiedzeniu:

- sprawa budowy ul. Nowprojektowanej,

- parkingu przy Urzqdzie Miejskim,

- kanalizacji w miejscowoéci Piaski,

- dokonczenia budowy drogi do cmenta'za przy Klasztorze.

P. Szreniawa: Chcialabym zapytaó P. Burmistrza, czy Komisja Rewizyjna miala

zreferowaó radziejakieé sprawozdanie odnoénie ZWiK w Jqdrzejowie?

P. Burmistrz: Moim zdaniem, na sesji, kiedy omawiane bylo sprawozdanie zWacy

Komisji Rewizyjnej, moZna bylo zabraó glos i zapytaó o to.

Wywiqzata siq dyskusja na temat zasiadania w Komisji Rewizyjnej niektórych

osób, które byty cztonkami zarzqdu.

P. Biatv oéwiadczyl, 2e przeglqdajqc projekt budZetu zauwa2yl, Ze Stare Miasto,

tj. ul. Glowackiego jest traktowane od lat po ,,macoszemu".

W roku 2003 t. przeznaczone byto 50.000 zl. na remont ul. Glowackiego i nic nie

zostalo wykonane. W tym roku powtórzyla sig sytuacja - znów 50.000 zl. ijestem

pewny, 2e nic siq nie wykona za tq kwotg. Chcialem zapylaó, co P. Burmistrz



zamierza wykonaÓ

wojewódzka.

za te pieniqdze? Chcialem zaznaczyÓ, 2e jest to droga

p. Burmistrz: W zesztym roku nie zostalo nic zrobione dlatego, 2e nie byto woli

P. Zielinskiego i zrezygnowaliémy. W tym roku zapytalem dyrektora, czy mam

planowaó jakieé érodki na ten cel w budZecie. Obiecat mi, 2e dotozy przynajmniej

50o/o i wspólnymi silami coé zrobimy.

Nastgpnie Komisja wtaz z P. Burmistrzem rozpoczgla dyskusjq nad

materiatami na sesjg i projektem budZetu, a konkretnie - nad zagadnieniami, które

budzity wEtpliwoSci radnych, a mianowicie:

- nad sprawq wysokoSci odszkodowania za ul. Kwarty,

- spraw4 sprzeda?y dzialek na terenie Gminy,

- wydatków na administracjq publicznq.

p. Hatny zadal pytanie, dlaczego Taklad Remontowo - Budowlany ma wynik

finansowy ujemny, natomiast place w tym zakladzie stanowiq 860/o przychodów.

p. Burmistrz: NaleZatoby do dokladnie przeanalizowaó w kosztach jednostkowych

tego zakladu.
p. Przewodniczacy odczytal uchwalq w sprawie zmiany uchwaly Nr ll/9/02 Rady

Miejskiej w Jgdrzejowie z dnia 12 grudnia 2002 roku w sprawie uchwalenia Statutu

Gminy Jgdrzejów

Nastgpnie odczytal pismo, w którym P. Burmistrz zwrÓcil siQ do naczelników

o szczególowe wykazywanie w uzasadnieniach do projektów uchwal skutków

finansowych, jakie wynikajE z nich dla Gminy.

Kolejne pismo - od mieszkañców Skroniowa, z proébq o przyznanie w bud2ecie na

2OO4 r. érodków finansowych z przeznaczeniem na budowq drogi lqcznie

z wykonaniem odwodnienia.



Na tym zakoñczono Posiedzenie Komisji OSwiaty, Kultury, Zdrowia i Opieki

Spolecznej (byta godz. 14oo).

Nastgpne spotkanie Komisja wyznaczyla na 23 luty 2OO4 r. na godz . 1200 .

Protokolant:' - . € : : , , . . {  
r1117 t , ' o ( ,

Monika Mly(czak

Przewodniczqcy
Kom i sji O Sw i aty, Ku ltu ry,

Zdrowia i Opieki lnglec.zne¡
J^n ltr,órmrt

Jan Ziebiítski
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